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Geachte raads- en commissieleden, 
 
Waarover gaat deze brief? 
Deze brief gaat over de schriftelijke vragen die gesteld zijn door de fracties Burgerbelangen en VVD met 
betrekking tot tarief verwerking Twence 
 
Ons besluit 
In onze vergadering hebben wij besloten de schriftelijke vragen middels deze raadsbrief te beantwoorden.  
 
Toelichting 
Hieronder vindt u de beantwoording van de vragen van de beide fracties. 
 
Vragen Burgerbelangen 
 
1.     Heeft Twence op eigen houtje de prijzen bepaald van €40,00 voor Berkelland en € 78,00 voor de 14 
Twentse gemeenten? Of is hier nog overleg in geweest? 
Antwoord: Hierover heeft Twence geen overleg gehad met onze gemeente. Daarnaast willen wij nog 
opmerken dat Berkelland ook aandeelhouder van Twence is en dus een tarief van € 78,00 betaald. Het gaat 
om de Gelderse gemeenten die aangesloten zijn bij Circulus. Dat zijn: Apeldoorn, Bronckhorst, Brummen, 
Deventer, Doesburg, Epe, Lochem, Voorst en Zutphen. 
 
2.     Een woordvoerster geeft aan dat € 78,00 marktconform is. Wat is de redenen van Twence dat men 
Berkelland dus onder de marktconforme prijs aanbiedt? 
Antwoord: Voor de redenen hebben wij navraag gedaan bij Twence. De reactie van Twence is als volgt: 
“In 2021 zijn de huidige verwerkingstarieven vastgesteld. Marktconformiteit vormde daarbij een belangrijk 
uitgangspunt. Daarnaast vonden de aandeelhouders het van belang om afspraken te maken voor een 
langere periode, zodat dit bijdraagt aan een voorspelbare en stabiele afvalstoffenheffing. Dat betekent dat de 
overeengekomen tarieven tot medio 2027 niet geïndexeerd worden. In de markt is er echter continu sprake 
van fluctuaties in marktprijzen. Ten tijde van de aanbesteding van Circulus waren de marktprijzen laag. De 
verwachting is dat deze op korte termijn weer gaan stijgen, met name vanwege de langdurige uitval van 
verwerkingscapaciteit van AVR in Rotterdam. Twence heeft besloten om scherp in te schrijven op de 
aanbesteding van Circulus, vanwege de ondernemingsstrategie die erop gericht is om de relatie met 
overheden in onze nabijheid - in overeenstemming met de EU-kaderrichtlijn afvalstoffen - te ontwikkelen.” 

 
3.     Mogen wij concluderen dat, zoals wij al vaker hebben aangegeven, het dividend betaald wordt uit de 
extra zogenaamde ‘marktconforme’ prijs? M.a.w. onze inwoners betalen het uit te keren dividend. Worden 
onze inwoners dus dubbel benadeeld? 

 



Antwoord: Twence Holding heeft over 2022 een winst gerealiseerd van € 32,4 miljoen. Dat was trouwens wel 
een uitzonderlijk jaar. De winst van de publieke deelnemingen Twence Bioconverse en Avi-Twente (waarin 
het afval van de aandeelhouders zit), die onderdeel uitmaken van de Twence Holding, was in totaal € 6,2 
miljoen. Dit betekent dat ca. 20% van de winst over 2022 wordt gerealiseerd op het afval van de eigen 
aandeelhouders (= 14 Twentse gemeenten + Berkelland). De overige 80% van de winst wordt gerealiseerd 
op de overige activiteiten van Twence. 
 
4.     Is het College met ons eens dat dit bericht veel onrust zal veroorzaken binnen de 14 gemeenten en dan 
met name onder onze inwoners? 
Antwoord: We zijn van mening dat onze inwoners niet worden benadeeld. Daarnaast hebben wij geen onrust 
ervaren. 
 
5.     Wat gaat de gemeente Dinkelland doen aan de prijzen van afvalstoffenheffing nu ze dit weten? Indien u 
niets hieraan doet graag een toelichting, waarom niet? 
Antwoord: De huidige tarieven lopen door tot 1 juli 2027 en conform de huidige bestendige gedragslijn 
(100% kostendekkende tarieven) heeft dit geen gevolgen voor de reeds door de raad vastgestelde tarieven 
voor de afvalstoffenheffing. 
 
6.     Als we dit lezen kunnen we constateren dat de 14 gemeente bewust akkoord gegaan zijn met 
verhoogde kosten van € 78,00 om zodoende op het eind van het jaar 10 Miljoen Euro te kunnen verdelen 
onder deze gemeenten? 
Antwoord: De huidige overeenkomst voor levering- en verwerking huishoudelijke afval Twence is ingegaan 
op 1 juli 2022 en geldt voor onbepaalde tijd. Deze overeenkomst kan elke vijf jaar tussentijds beëindigd 
worden. De eerste beëindigingsmogelijkheid is derhalve per 1 juli 2027. Voordat het college heeft ingestemd 
met deze leverings- en verwerkingsovereenkomst huishoudelijke afval Twence is het behandeld tijdens de 
raadsvergadering van 21 september 2021. Het college had haar voorgenomen besluit namelijk voor wensen 
en bedenkingen voorgelegd aan de gemeenteraad. De raad heeft destijds unaniem met het raadsvoorstel 
ingestemd. Vervolgens heeft het college op 30 november 2021 definitief met de overeenkomst ingestemd. 
 
Tijdens de algemene vergadering van aandeelhouders van 22 april 2021 heeft een meerderheid van de 
aandeelhouders ingestemd met het nieuwe tarieven en dividendbeleid per 1 juli 2022. Via een amendement 
dat destijds is gesteund door Dinkelland, zijn de tarieven voor niet-sorteerbaar grof huishoudelijk afval en 
afgekeurd PMD (verpakkingsafval) verlaagd t.o.v. het oorspronkelijk voorstel van Twence. 
 
7.     Wat zijn de financiële gevolgen voor de 14 gemeenten? Hoeveel invloed heeft het op het uit te keren 
dividend op het eind van het jaar? 
Antwoord: Voor de financiële gevolgen hebben wij navraag gedaan bij Twence. De reactie van Twence is als 
volgt: 
“De langjarige verwerking van het restafval van Circulus draagt bij aan de continuïteit van de onderneming 
en aan het bedrijfsresultaat. Dat betekent dat Twence ook op de langere termijn kan voldoen aan het met de 
aandeelhouders overeengekomen dividendbeleid.” 
 
8.     In hoeverre deelt Berkelland mee in het uit te keren dividend? 
Antwoord: Zoals bij vraag 2 al aangegeven, maakt Berkelland geen onderdeel uit van Circulus. Wel is 
Berkelland aandeelhouder van Twence (5,33%). 
 
 
Vragen VVD 
 
1.     Klopt dat het marktconforme tarief beduidend lager is dan het tarief wat de Twentse gemeente betalen. 
Dat het marktconforme tarief rond € 40,00 zit terwijl de Twentse gemeente € 78,00 betalen? 
Antwoord: Als dit tarief € 40,00 is, is dit inderdaad lager dan ons tarief van € 78,00. Of het tarief van € 40,00 
marktconform is, kunnen wij niet zo een antwoord op geven. Wij hebben namelijk geen inzicht in 
overeenkomsten die andere gemeenten in Nederland hebben gesloten voor de verwerking van huishoudelijk 
afval. Wel kunnen wij aangeven hoe de Dinkellandse afvalstoffenheffing zich verhoudt tot de landelijke cijfers 
(zie bijlage). Deze ligt ruim onder het landelijke gemiddelde. 
 
2.     Over hoeveel tonnage afval gaat het waar verwerkingstarief van € 78,00 over betaald wordt? 
Antwoord: Over geheel 2022 gaat het in totaal om 1.723 ton. 
 
3.     Wanneer worden de tarieven voor de Twentse gemeente (aandeelhouders) opnieuw vastgesteld? Is dat 
jaarlijks bij de ALV? Zo niet wanneer worden dan de tarieven vastgesteld. 
Antwoord: De huidige tarieven gelden voor 1 juli 2022 tot 1 juli 2027 en worden niet geïndexeerd. Naar 



verwachting zal de algemene vergadering van aandeelhouders in de 2e helft van 2026 verzocht worden om 
een besluit te nemen over de tarieven die gaan gelden voor de periode 1 juli 2027 tot 1 juli 2032. 
 
4.     Is het College voornemens om dit in ieder geval te agenderen voor de eerstvolgende ALV? 
Antwoord: Nee, zie ook antwoord op vraag 5. 
 
5.     Is het College voornemens zolang de Twentse tarieven niet marktconform zijn om in de begroting 2025 
het verschil tussen het marktconforme tarief en het tarief wat de Twentse gemeente betalen te 
compenseren? Dat dan het verschil tussen marktconform tarief en Twentse tarieven ten gunste van de 
afvalstoffenheffing komt (deel van de dividend komt dan dus ten gunste van de afvalstoffenheffing) zodat het 
tarief van de afvalstoffenheffing naar beneden gaat wat dan ten gunste komt van de inwoner. Zo nee, 
waarom niet? 
Antwoord: Hierbij verwijzen we naar de tekst uit de door de raad vastgestelde Perspectiefnota 2024 
gemeente Dinkelland over motie van de raad over dividend Twence: 
Inhoud motie 
Kern van deze motie is dat de raad van Dinkelland uitspreekt dat de dividend uitkering van Twence ten 
goede zou moeten komen van de huishoudens van Dinkelland. De raad heeft het college de opdracht 
gegeven met een voorstel te komen om het dividend van Twence aan te wenden voor het verlagen van de 
afvaltarieven voor de huishoudens in Dinkelland. Dit alles uiteraard als financiële situatie dat toelaat. 
  
Reactie college 
Voor het jaar 2023 (maar ook meerjarig) wordt een dividend geraamd van € 155.000. Dit dividend wordt 
aangemerkt als algemeen (structureel) dekkingsmiddel. Het verschuiven van dit algemene dekkingsmiddel 
"dividend Twence" aan het kostendekkende product afval heeft de volgende twee consequenties: 
1.     "gat" in de (meerjaren)begroting van € 155.000 
2.     extra structurele inkomst op het product afval van € 155.000 waardoor het vastrecht bij verder 
ongewijzigde omstandigheden kan worden verlaagd met € 10,95 
  
Alles overziend is het college van mening dat de toekomstige onzekerheden op het gebied van de financiële 
situatie het op dit moment niet toelaten om een structureel bedrag van € 155.000 aan de algemene 
dekkingsmiddelen te onttrekken. 
  
Het college heeft de raad dan ook voorgesteld om de motie niet uit te voeren en het dividend van Twence 
ook de komende jaren als structureel dekkingsmiddel te blijven aanmerken. 
 
Waarom deze raadsbrief? 
Op basis van artikel 35 van het Reglement van Orde kan een raadslid schriftelijke vragen stellen aan het 
college. Schriftelijke vragen worden door het college beantwoord middels een raadsbrief. 
Wij stellen u voor deze raadsbrief voor kennisgeving aan te nemen. 
 
Heeft u nog vragen? 
Neem dan contact op met de raadsgriffier. Deze zal uw vragen aan ons college kenbaar maken. 
 
 
Hoogachtend, 
 
Burgemeester en wethouders van Dinkelland, 

 
de secretaris 

 
 
Drs. C.H.A.A. Luttikhuis 

de burgemeester 
 

 
J.G.J. Joosten 


